
A Vasvári Önkormányzat lapja • • • XXVIII. évfolyam 1. szám

Vasvári Újság
Vasvár, 2018. január 10.

Küzdelmes, de sikeres volt az elmúlt esztendő
Tóth Balázs polgármester értékelte a 2017-es esztendőt

és betekintést nyújtott az idei év terveibe
Tóth Balázst, Vasvár polgármesterét 

arra kértük, hogy értékelje a 2017-es 
esztendőt, vegye sorra a beruházáso-
kat, a fejlesztéseket, a korszerűsítéseket, 
amelyek az elmúlt esztendőben gazda-
gították, s egyben szebbé tették a Hegy-
hát központját. Mindemellett nemcsak 
a múlt történéseit ismertette, hanem a 
2018-as év terveibe is betekintés nyújtott.

– A legfontosabb, hogy biztosak az ala-
pok. A városban működő sikeres cégeknek 
és az előrelátó, takarékos gazdálkodás-
nak köszönhetően stabil a város gazdasá-
gi helyzete. Éppen ezért számos tervünk 

megvalósult 2017-ben – kezdte az évér-
tékelőt a város első embere. – Még soha 
ennyi fejlesztés, projekt nem futott egy-
szerre a városban. Különösen az utak, jár-
dák felújításában tudtunk jelentősen előre 
lépni, köszönhetően a tavaly év végén V. 
Németh Zsolt államtitkár úr közbenjárásá-
ra kapott kormányzati támogatásnak. Több 
mint húsz helyszínen történt, vagy történik 
tavasz végéig beavatkozás a város út- és 
járdahálózatában. Számba venni is nehéz: 
A Vasúti utcában kijavítottuk a nyomvo-
nalban megsüllyedt utat és az aluljáró előtti 

szakaszt, új parkolóhelyeket alakítottunk ki 
és aszfaltburkolatot kapott az Egészségház 
mögötti utca. Szintén új parkolóhelyeket 
alakítottunk ki a temetőnél, leaszfaltoztuk a 
József Attila utcában a temető bejárata és a 
Petőfi  utca közötti szakaszt, most már nem 
áll meg a víz a temetői parkolónál. Régi 
adósságot kiegyenlítve megújult a Hunya-
di utcai /Góré dombi/ járda és út. A Tretter 
László utcai tömbbelső kiszolgáló útjára és 
a Munkácsy Mihály utcára is új aszfaltréteg 
került. Felújítottuk a Pásztor utca mindkét 
ágát, egyúttal meghosszabbítottuk a gya-
logutat a lépcsőfeljáróig. Helyreállítottuk a 

Hármashegy I. utca egy részét, a kilátó és a 
rendőrség között a gyalogutat. Járdaszaka-
szok újultak meg az alábbi utcákban: Tán-
csics, Vasvári Pál, Ady, Kossuth, Csokonai, 
Vörösmarty utca, és a Köztársaság téri járda 
is. 2018-ra áthúzódott a Csokonai és a Bar-
tók Béla utcák aszfaltozása, és az új aszfalt 
burkolatú járdák megépítése a Semmelweis 
és a Járdányi utcában. Térköves burkola-
tot kap a járda a Szentmihályfalvi utcában 
a főtértől a buszpályaudvarig tartó részen. 
Szintén térköves járdát alakítunk ki a Pe-
tőfi  utcai emeletes házaktól a József Attila 

utcáig, míg az út másik oldalán, az Idősek 
Otthonától a József Attila utcáig aszfaltos 
járda lesz. Ha a munkálatok befejeződnek, 
biztosan kijelenthető, hogy nagy lépést tet-
tünk előre azért, hogy a város jó minőségű, 
korszerű út-és járdahálózattal rendelkezzen. 
A következő időszakra is gondolunk, ezért a 
város megterveztette a Hunyadi János és a 
Vérmező utca közötti, valamint a Petőfi  utca 
folytatásában új járda építését, hogy amint 
pályázati lehetőség nyílik rá, azonnal indul-
ni tudjunk a fejlesztésekkel.

Az utak, járdák mellett a kormányzati tá-
mogatásból valósul meg a temetői templom 

külső felújítása, szigetelése. A kivitelezővel 
a szerződést aláírtuk, az időjárás függvé-
nyében indulhat a munka.

Ezt követően Tóth Balázs a kiemelt je-
lentőségű TOP-os pályázatokról szólt.

– Az egyik legnagyobb problémánk a 
Területi Operatív Programból támogatott 
projektjeinknél, hogy a pályázatok beadá-
sakor számolt költségekből nem lehet ma 
megvalósítani a beruházásokat. Különö-
sen a magasépítésben mentek el az árak, 
20–30 százalékot drágult a kivitelezés. 

(Folytatás a 2. oldalon)

Fotó: Laki László
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(Folytatás az 1. oldalról)
Két lehetőségünk van ilyenkor, vagy ered-
ménytelennek nyilvánítjuk a közbeszerzést 
és új eljárást írunk ki, vagy megpróbáljuk 
hozzátenni a hiányzó összeget. Illetve van 
egy harmadik lehetőség is, a közreműködő 
hatósággal egyezkedve változtatni a műsza-
ki tartalmon, hogy beleférjünk az adott ke-
retbe. Mindegyik nagyon időigényes, ezért 
tudtak csak később elindulni a beruházások.

– Legfontosabb fejlesztésünk a böl-
csőde kialakítása, amelynek közbeszerzési 
eljárása nyár végén fejeződött be, így csak 
ezt követően kezdődtek el a munkák. Az 
épület egy hónapon belül készen lesz és 
utána kezdődhet az engedélyezési eljárá-
sok lefolytatása, ami szintén egy-két hónap. 
Remélem, májusban tudunk nyitni, bár már 
félve mondok időpontot. Másik fontos pá-
lyázatunk volt a kilátó környezetének felújí-
tása, amelynek keretében egy játszóteret és 
egy rendezvényteret alakítunk ki. Tavasszal 
indul a kivitelezés. Itt jegyezném meg, hogy 
mellette elkészült -igaz hivatalos átadása 
még nem volt, de használható – egy nyolc 
sportelemből álló fedett, 100 négyzetméter 
alapterületű kültéri erősítő sportpark. Mint 
azt sokan látták, a termelői piac épülete már 
tető alatt van. A térkövezési munkálatok itt 
is a tavaszra maradnak. Remélem, hogy lesz 
elég kistermelő is, aki árusítani szeretne 
majd a piacon. Várjuk jelentkezésüket.

– A csapadékvizes projektünk kivitele-
zésére a szerződést aláírtuk, a munkaterü-
letet átadtuk, január első napjaiban indul a 
munka. Ez a beruházásunk négy utcát érint, 
a Szentmihályfalvit, a Járdányit, a Csoko-
nait és a Hármashegy III. utcát. Az építke-
zés miatti kellemetlenségekért az ott lakók 
megértését kérjük.

– Az iparterület fejlesztésénél rövidesen 
készen lesznek a kiviteli tervek, utána indul-
hat a közbeszerzési eljárás. Itt is bizonyta-
lansági tényező, hogy majd milyen összegű 
ajánlatok érkeznek a kivitelezésre.

– Az uniós pályázatok mellett pusztán 
saját erőből is valósultak meg fejlesztések. 
Bár még nem adtuk át, de elkészült a város 
térfi gyelő kamerarendszere, ami szintén 

egy régóta vágyott fejlesztés volt. A ka-
merarendszernek köszönhetően remélhe-
tőleg még jobb lesz a város közbiztonsága 
– mondta a város vezetője, majd számos 
kisebb fejlesztésre is kitért.

– Az Egészségházban kétmillió forintért 
lecseréltük a 30 éves fi zioterápiás gépeket, új 
virágládákat, hulladéktárolókat helyeztünk ki, 
bővítettük a karácsonyi díszvilágítást, turisz-
tikai emlékérmet készíttettünk, leaszfaltoztat-
tuk a temetőben a főutat. Pályázati forrásból 
felújítottuk a temetőben és Nagymákfán az 
első világháborús emlékművet.

– A fejlesztések mellett legalább olyan 
fontos a város zökkenőmentes üzemelte-
tése, a kulturális, szociális, egészségügyi 
szolgáltatások biztosítása, a közösségi élet 
erősítése. Az év értékelésénél nem szabad 
elfeledkezni a fontosabb közösségi esemé-
nyekről, sikerekről. A megszokott rendez-
vények mellett nagy sikerrel indítottuk út-
jára a múzeummal közösen a „Nézzük meg 
együtt!” elnevezésű sorozatot, ahová gyak-
ran félszáznál is többen érkeztek. Büszkék 
vagyunk az általános iskola fi ú focicsapa-
tára, akik országos bajnokok lettek strand-
fociban és kispályás labdarúgásban is. Idén 
ünnepeltük a városi kórus fennállásának 25. 
évfordulóját és felavattuk Vas megye első 
olimpikonjának emléktábláját is. Támogat-
tunk és ezután is támogatunk minden olyan 

közösségi kezdeményezést, amely erősíti az 
összetartást, a helyi identitást.

Nem feledkezünk el a rászorultak támo-
gatásáról, amelyből csak egy elemet emel-
nék ki, még soha ennyi tűzifát nem tudtunk 
adni, mint idén. Több mint 200 m3-t osz-
tottunk ki az erdészet külön felajánlásának 
köszönhetően.

2017. legfontosabb eredményének azon-
ban nem az elért fejlesztéseket tartom, ha-
nem azt, hogy több gyerek született, mint 
az előző években. Remélem, hogy ez nem 
egyszeri, a „sorból kilógó” adat lesz, hanem 
egy trend első lépcsője. Azt látnunk és tuda-
tosítanunk kell magunkban is, hogy amelyik 
településen nem születik elég gyerek, annak 
a településnek nincs jövője.

– Milyen terveink vannak 2018-ra? 
Először is a folyamatban lévő beruházások 
folytatása, befejezése. Év végi ajándékként 
kaptuk a hírt, hogy további pályázataink is 
nyertek. Energiahatékonysági pályázaton 
az óvoda és a nagymákfai erdei iskola fel-
újítására nyertünk pénzt, a külterületi utak 
fejlesztésénél pedig három út felújításához 
kaptunk forrást. Elbírálás alatt van egy tu-
risztikai pályázat, amelyből az ezredesház 
megvételét és felújítását tervezzük. Zárkerti 
pályázaton nyert pénzből megvásároltunk 
egy 1,5 hektáros birtokot a Gesztenyés he-
gyen, ott egy hagyományos fajtákból álló 
gyümölcsöst akarunk létrehozni. Továbbra 
is fontosnak tartjuk a zártkerti szőlőműve-
lés fennmaradását, ezért idén is biztosítjuk 
a havi egyszeri szőlészeti tanácsadói napot. 
Vegyék minél többen igénybe.

– A kultúra területén is jól indul az év, 
mert nem kis büszkeségünkre a Török Ri-
chárd gyűjtemény január 18-tól Budapes-
ten, a Műcsarnokban is bemutatkozik. Erre 
az alkalomra egy reprezentatív katalógust 
jelentetünk meg.

Az elmondottakból is látható, hogy 2018. 
is munkás év lesz, de ennek örülünk, mert 
így gyarapodik, szépül városunk.

„Az önkormányzat nevében békés, bol-
dog, jó egészségben, sikerekben, eredmé-
nyekben gazdag új esztendőt kívánok min-
den vasvári lakosnak.”       sna

Küzdelmes, de sikeres volt az elmúlt esztendő

Erősödő nemzetközi 
kapcsolatok

Georgia-beli művészekkel kötött együttműködési megálla-
podást a Nagy Gáspár Kulturális Központ. A dokumentumban 
foglaltak szerint a festők nyáron részt vesznek a képzőművészeti 
alkotótábor munkájában. Az itt készült művekből egyet Vasvár-
nak ajánlanak majd fel. Egy színi előadásról is született megál-
lapodás. Bővebbet ezekről és a Nagy Gáspár Kulturális Központ 
küldöttségének georgiai útjáról februári lapszámunkban írunk.

Elnézéskérés
Őszintén sajnáljuk és elnézést kérünk minden vasvári 

polgártól, aki a mi hibánk miatt lemaradt a szilveszteri tűzi-
játékról. A megszokott és előzetesen egyeztetett időponttól 
eltérően a jelenlévő munkatársunk tévedésből korábban indí-
tottal el a rendszert, amely hibánkért vállaljuk a felelősséget.

Elnézést kérünk a polgármester úrtól, akit kellemetlen 
helyzetbe hoztunk, és az élményről lemaradó ünneplőktől.

Felajánljuk, hogy egy, az önkormányzattal egyeztetett vá-
rosi ünnepen, kárpótoljuk a város lakóit.

Kérjük szíves megértésüket, sajnáljuk a történteket!
Eurosolving Kft.
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Nézzük meg 
együtt

az elmúlt év könyvtermését!
A szentgotthárdi csata és a vasvári béke
A 800 éves domonkos rend Magyarországon

Császári és Királyi Haditengerészet – 
Matróznaplók

Vendégeink:
Prof. dr. Tóth Ferenc történész

Kostecki Andrzej
domonkos tartományfőnök

Hideg István
tengerész hagyományőrző

A könyvbemutató után kóstoló
és kötetlen beszélgetés.

A program résztvevőit dominikáner
süteménnyel és domonkos mézborral 

várjuk!
További étel- és italfelajánlásokat

szívesen fogadunk!
Találkozás január 14-én,

vasárnap délután 3 órakor
a Békeházban

Városnéző séták 2018

Megnéztük együtt…
A Városnéző séták évadzáró programja

December 10-én, vasárnap délután 
– az első adventi vasárnap városi prog-
ramjaihoz kapcsolódva – került sor a 
Békeházban a Városnéző séták 2017. évi 
rendezvénysorozatának értékelésére és 
a jövő évi tervek megbeszélésére. Az ad-
venti készülődés és a barátságtalan idő-
járás ellenére a séták törzsközönségéből 
sokan eljöttek a Békeházba, hogy együtt 
elevenítsék fel az elmúlt évad hat prog-
ramja során szerzett élményeiket és is-
mereteiket.

A Békeház mint történelmi helyszín – 
amely maga is egyik állomása volt a prog-
ramsorozatnak – nagyszerű környezetet 
biztosít egy ilyen helytörténeti programhoz, 
így a résztvevők hamarosan megállapodtak 
abban, hogy a téli időszakban – séták he-
lyett – itt gyűlnek össze majd előadásokra, 
beszélgetésekre és könyvbemutatókra. Dr. 
Zágorhidi Czigány Balázs múzeumigazga-
tó bevezetőjében kérte a résztvevőket, hogy 
gyűjtsék az ötleteket, miről lenne érdemes 
a tél folyamán beszélgetni, aztán a tavasz 
beköszöntével mely helyszíneket kellene 
felkeresni a városban.

Tóth Balázs polgármester rövid értéke-
lést adott a város 2017. évi eredményeiről 
és jövő évi terveiről. Külön is kitért a sé-
ták helyszínéhez kapcsolódó megvalósult 
és tervezett fejlesztésekről: így a temetői 
templom felújításáról, a káptalani templom 

telkének és további szőlőhegyi területek 
megvásárlásáról, nem utolsó sorban pedig 
a Békeházhoz szorosan kapcsolódó úgy-
nevezett. „Ezredesház” tervezett visszavá-
sárlásáról és a hozzá kapcsolódó turisztikai 
fejlesztésekről.

Zágorhidi Czigány Balázs rövid vetí-
tettképes előadás keretében mutatta be újra 
a programsorozat hat helyszínét: a temetői 
templomot, a káptalani templom helyét, az 
Árokhegyet, a Békeházat, a kolostort, vala-
mint a Szentkutat és környezetét. Az előadás 
után helytörténeti totót tölthettek ki a részt-

vevők, melynek kérdései természetesen a 
séták helyszíneihez kapcsolódtak. A legjobb 
megfejtők igazi vasvári emléktárgyat kap-
tak: az egykori szentkúti korsók mintájára 
készült kis bugyigakorsó volt a jutalom.

A program utolsó részében a múzeum-
igazgató arra hívta fel a fi gyelmet, hogy bár 
rengeteg információval rendelkezünk a vá-

Megnéztük együtt a Seuso-kincset
December folyamán Zalaegersze-

gen a Göcseji Múzeumban volt kiállít-
va az úgynevezett Seuso-kincs, a késő 
római művészet európai szinten is ki-
emelkedő értékű leletegyüttese. A Vá-
rosnéző séták keretében meghirdetett 
programként – az önkormányzat és a 
múzeum támogatásával – két csoport-
ban több mint 60 vasvári érdeklődő 
tekinthette meg a látványos kiállítást.

ros történetével kapcsolatban, ezek az infor-
mációk napjainkban is folyamatosan bővül-
nek. A séta két olyan helyszínét mutatta be 
részletesebben, ahol már a programok óta is 
jelentős új tudományos eredmények szület-
tek: A káptalani templom helyén december 
elején végeztek ún. talajradaros felmérést 
a Pázmány Péter Katolikus Egyetem Ré-
gészettudományi Intézetének munkatársai. 
A mérések eredményeként – mélyen a föld 
alatt – jól kirajzolódtak az egykori templom 
maradványai, melyeket Járdányi-Paulovics 
István 1948. évi ásatásai óta most láthat-
tak újra a szakemberek – és természetesen 
a program résztvevői is! A kolostor épüle-
tében az októberi séta során az érdeklődők 
megtekinthették az egykori barokk étkező 
– az ún. refektórium – maradványait is. So-
mogyi Márton festő-restaurátor november 
folyamán végzett kutatásokat az épület-
részben, melynek során nem csak a gazdag 
vakolatdíszítés maradványait dokumentálta, 
hanem értékes freskótöredékeket is feltárt. 
A kolostor egykor legdíszesebb termét a 
restaurátor rekonstrukciós rajza alapján 
képzelhette maga elé a hallgatóság.

Szöveg: Zágorhidi Czigány Balázs
Fotó: Zágorhidi Czigány Dorica

Laki László képgalériája a vasvar.hu-n
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A díszbe öltöztetett karácsonyfát kör-
beülve délelőtt először értékelték a tanév 
eddigi eredményeit, az igazgatónő kiemelte 
azon diákokat, akik eredményükkel pél-
daként állhatnak a többi diák elé. Az alsós 
kisdiákok évfolyamonként énekkel köszön-
tötték az ünnepet. Varga Virág (Béres Ottó 
tanítványa) fuvolán kísérte az énekkar Ka-
rácsonyéj című dalát.

A diákok megkereshették az ajándékokat: 
a napközis csoportok a játékokat (melyhez 
anyagilag hozzájárult Martin Mitterhumer, a 
PNH Kft. ügyvezetője, ahogy az óvodai játé-
kokhoz és a kicsi gyerekeknek juttatott szalon-
cukrokhoz is), a közös ajándékot, egy csocsó 
asztalt, foci- futsal-, strandfoci-, szivacskézi-
labdákat, az osztályok szaloncukrokat…

Délután az aulában fi nom, fűszeres illat 
terjengett, s az asztaloknál szorgos kezek nyo-

mán készültek a karácsonyi ajándékok, díszek, 
mézeskalácsok Kati, Bea, Zsuzsa, Kinga, Éva, 
Mónika, Rita néni, Julika óvó néni, Misi bácsi 
irányításával. A büfében a szülők által készí-
tett szebbnél szebb muffi nok várták a süte-
ményre éhes vásárlókat és fi nom, fűszeres ital 
a szomjazókat.

Fél hatra gyorsan átrendezték a tanárok az 
aulát, ami így az ünnepi műsorhoz méltó hely-
színné vált.

A 8.a osztályos Gerencsér Orsolya köszön-
tötte a vendégeket, majd sorban felkonferálta 
az ünnepséget adó diákokat és tanárokat.

Először az első osztályosok énekelték el az 
Adventi hírnök, friss fenyőág kezdetű gyer-
mekdal első versszakát Papp Zsuzsanna és 
Szakály Mónika tanítónők vezetésével, mi-
alatt az első adventi gyertyát Horváth Luca 
meggyújtotta.

Ezt követte az alsós irodalmi színpad kará-
csonyi műsora, melyet Kovácsné Németh Edit 
és Süle Erika tanítónők irányítottak.

„Ki mondja meg nekem, Hogy éljek, s 
mit tegyek, Hogy karácsony ünnepén Boldog 
legyek?”kérdésre az énekkarosok keresték a 

Karácsony az általános iskolában
Az idei évben december 21-én egész nap készültek, várakoztak az ünnepre

a vasvári általános iskolában a diákok, tanárok, szülők.

A késő római császárkor egyik leg-
jelentősebb ezüstkincse: a Seuso kincs 
Székesfehérvár után Zalaegerszegen is 
látható volt egy rövid ideig. A Magyar 
Nemzeti Múzeum vándorkiállítását te-
kintette meg egy fél napos kirándulás 
alkalmával jutalomból a vasvári iskola 
30 diákja 3 tanáruk (Horváthné Kapui 
Zsuzsanna, Süle Erika, Sejberné Szabó 
Marianna) kíséretében.

Seuso-kincsek

választ. S el is mondták a „Karácsony ünne-
pén” c. dallal, melyet Ady Endre Kis karácso-
nyi ének című verse követett Wessely Bálint 
tolmácsolásában, aki Ódor Anna tanítványa. 
Jakab Noémi, Vajda Szilárd felkészítésé-
ben furulyán megszólaltatta Ceccino: Sonata 
seconda című művét. Zongorán Farkas Anikó 

tanárnő kísérte.
Az adventi koszorú második gyertyáját 

Purgai Zsolt gyújtotta meg, mialatt a 2. év-
folyam tanuló énekelték az Adventi hírnök 
második versszakát. Ők Maráczi Beáta és Ko-
vácsné Németh Edit tanítványai.

Nemcsak a kicsik, hanem a nagyok is ké-
szültek színpadi produkcióval. Jókai Mór Me-
lyiket a kilenc közül című novelláját állították 
színpadra az 5. osztályosok. Tanáruk Siposné 

Káldy Gyöngyi, szereplőként közreműködött 
Tóth Viktor tanár úr. Ezt követően Kanizsai 
Olívia hegedűn Schubert: Bölcsődalát adta 
elő. Felkészítő tanára Vásárhelyi Judit. Zon-
gorán kísért: Farkas Anikó.

A 6.b osztályos Gerencsér Luca, Ódor 
Anna tanárnő tanítványa Ady Endre Kará-
csony című versét mondta el.

Az adventi koszorú 3. gyertyáját Szekeres-
Catomio Emma gyújtja meg a 3. osztályosok 
énekének kíséretében. Osztályfőnök Süle Eri-
ka és Frigyné Kiss Éva.

Piri Vivien egy francia karácsonyi népdalt 
énekelt, melynek címe József arca felragyog. 
Zongorán kísérte felkészítő tanára, Farkas 
Anikó.

A Nox együttes Tél dalát az iskola énekka-
rának előadásában hallhattuk.

A 4. évfolyamosok éneke kísérte a 4. gyer-
tya meggyújtását. Osztályfőnökök: Németh 
Éva és Tüskés Marianna. Az adventi hírnök 
című dalt Horváth Romina és Szabó Natália 
kísérte trangulumon. A lángot fellobbantotta 
Sajgó Béla.

Az általános iskolai és a zeneiskolai taná-
rokkal kiegészült énekkar egy háromrészes 
karácsonyi művet adott elő (Karácsonynak 
éjjelén, Intermezzo (közjáték), Zengjen a há-
laének), amit zongorán kísért Szakályné Pados 
Edit és az iskolai kórus felkészítője: Szalainé 
Kiss Viktória tanárok.

Sejberné Szabó Mariann igazgatónő ezt 
követően megköszönte a diákoknak, felkészí-
tőknek, az iskola és a zeneiskola tanárainak az 
ünnepi műsort, a sok-sok munkát a szülőknek 
is, melyet belefektettek, hogy ilyen melegséget, 
szép ünneplést élhettek meg együtt a diákok, ta-
nárok, szülők. Áldott, békés, boldog karácsonyt 
kívánt a jelenlévőknek és az otthon maradtak-
nak is azt üzente. Egyben felkonferálta az ün-
nepség záró részét, melyet az iskola volt diákja, 
Cséri Alexandra tolmácsolásában hallhatott a 
közönség, s a refrént pedig mindenki együtt 
énekelte, mialatt a képzeletbeli színpad megtelt 
pislákoló fényeket tartó diákokkal, tanárokkal.
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„Prinz Kupa 2017”
Iskolánk II. korcsoportos tanulói a „Prinz 

Kupa 2017” elnevezésű labdarúgó tornán 
vettek részt Püspökmolnáriban. A csapat a 
csoport minden meccsét megnyerve jutott az 
elődöntőbe, maguk mögé utasították Győrvár, 
Pecöl, Rábahídvég labdarúgóit. Az elődöntő-
ben Rábahidvég második csapatát könnyedén 
verve jutottak a fi úk a döntőbe, ahol Pecöl 
csapata várt a focistákra. Okos játékkal dia-
dalmas győzelmet aratva megnyerték a kupát.

A torna legeredményesebb játékosa cí-
met iskolánk tanulója: Németh Richárd sze-
rezte meg.

A csapat tagjai: Baranyai Máté, Németh 
Richárd, Papp Benjamin, Káldi Zalán, Krá-
nitz Balázs, Tóth Levente, Pintér Noel (fel-
készítő pedagógus: Kónyáné Novák Katalin)

„Mikulás kupa 2017”
Több éves hagyományt folytatva idén is 

volt Mikulás kupa a vasvári sportcsarnokban 
8 csapat részvételével. A dobogó legfelső fo-
kára 2017-ben az egervári, a másodikra a vas-
vári, a harmadikra pedig a gersekaráti iskola 
csapata állhatott. A torna legjobb kapusa: 
Kántor György (Vasvár), legjobb mezőny-
játékosa: Szabó Dávid (Gersekarát), legjobb 
hazai játékosa: Németh Raul és a gólkirály 
az egervári Novák Milán lett. (A vasvári 
csapat tagjai: Kántor György, Németh Raul, 
Kovács Milán, Horváth Lajos, Horváth Va-
lentin Ricardó, Horváth Krisztofer Milán, 
Bódi Bálint, Bertha Dániel, Szekeres Martin, 
felkészítő: Pálla Csaba testnevelő tanár)

Karácsonyi sportverseny Budapesten
Az MTTOSZ rendezésében szervezett 

„Mosolyt az arcokra, melegséget a szívek-
be” elnevezésű karácsonyi sportrendez-

vényt 12 csapat közül a vasvári általános 
iskola csapata nyerte meg 2017-ben.

A csapat tagjait (Baranyai Máté, Dávid 
Anna, Horváth Krisztofer Milán, Jakab Diá-
na, Káldi Léna, Káldi Réka, Kántor György, 
Kulcsár Kamilla, Mészáros Levente, Orbán 
Alexa, Ódor Péter, Pintér Bianka, Pintér Ro-
land, Szabó Natália, Szökrön Bence, Varga 
Szilvia, Végh Franciska) és a szurkoló gye-
rekeket Jakabné Varga Ildikó, Frigyné Kiss 
Éva tanárok és Sejberné Szabó Marianna 
intézményvezető kísérte el a rendezvényre.

Sportsikerek

A 30. jubileumi tanév alkalmából az in-
tézmény nevelőtestületének tagjai meghív-
ták egy kötetlen beszélgetésre, múltidézésre 
az iskola nyugdíjas pedagógusait. Először 
a volt tanítványok (Kónyáné Novák Kata-

lin, Plótár Edina, Szakály Mónika, Szalainé 
Kiss Viktória), akik most már tanítók, taná-
rok, rövid műsorral kedveskedtek a vendé-
geknek. Az intézmény vezetője, Sejberné 
Szabó Marianna köszöntője után a legkiseb-
bek (Szakály Mónika tanítónő tanítványai) 
mondták el műsorukban, miért szeretik az 
iskolát. Rövid vetítés segítségével feleleve-
nítették az iskola átadását, az utána követ-
kező éveket, rendezvényeket, majd kötetlen 
beszélgetés formájában előjöttek a kedves 
emlékek, közös programok.

A két évvel ezelőtti sportünnepély után 
idén ismét megrendezte a testnevelési munka-
közösség az ünnepi sportbemutatót. Sejberné 
Szabó Marianna igazgatónő és Pálla Csaba 
munkaközösség-vezető köszöntője után a 
7–8. évfolyamosok ünnepélyesen megnyitot-
ták zászlós bevonulásukkal és táncukkal a 
rendezvényt, melyet Kovács Csaba testne-
velő tanított be a diákoknak. A műsor foly-
tatódott Kónyáné Novák Katalin tanítónő 
4. b osztályos diákjainak bemutatójával, 
akiknek rolleres, tornás bemutatóját láthat-
ták az érdeklődők, majd pedig az 1–2. osz-
tályosok zenés gimnasztikáját. Az iskola 
judo szakkörösei is bemutatót tartottak 
Czlenner János irányításával. Ezt követte 
az 1–2. osztályosok tornabemutatója, me-
lyet Hubay Kinga testnevelő irányításával 
mutattak be a kisiskolások. A hetedik év-
folyamosok talajtorna bemutatóját Kovács 
Csaba testnevelő tanította be, melynek zárása-
kor a testnevelők is a diákok közé álltak.

A rendezvényre az iskola tanárai meg-
hívták az óvodásokat is, akik játékos sor-
versenyekben élvezhették a társaikkal való 
versengést. Az iskola minden tanulója részt 
vett a testnevelő tanárok irányította speciális 
gyakorlatokban, melyet az országos bajnok, 
Kiss Rebeka kötélugró bemutatója követett. 
Az 5. osztályos leányok modern tánc be-
mutatóját Hubay Kinga testnevelő tanította 
be, ahogy a görkorcsolyás produkciót is. A 
kerekeken guruló fi úk és leányok elkápráz-

tatták a közönséget ügyességükkel. Hasonló 
látványban volt részük a nézőknek a kerék-
páros bemutatókor is, mellyel a harmadik-
negyedik osztályosok bűvölték el a közön-
séget. Kónyáné Novák Katalin irányításával 
az aerobic szakkörösök step dobogóra pat-

tantak és zenés produkcióval szórakoztatták 
a jelenlévőket. Közben fi úk, lányok gyüle-
keztek kartonokkal a kezükben, amiket szé-
pen sorba leraktak a csarnok padlózatára. A 
papírlapokból és a különböző pozíciókban 
elhelyezkedő diákokból nemsokára csodá-
latos kép tárult a nézők elé: KARDOS 30 
éve. Majd a fények kialudtak, s a csarnok 
két oldaláról a 3.a és a 3.b osztály tagjai 
Frigyné Kiss Éva és Kónyáné Novák Ka-
talin tanítónők irányításával befutottak, s 
zenés, játékos „fénytáncukkal” zárták be az 
ünnepi sportbemutatót.

SportünnepMúlt és jelen
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Pillanatképek a Ficánkoló Óvoda életéből

... hogy a Ficánkoló Óvoda Szülői 
Szervezete és az intézmény óvónői által 
lebonyolított adventi árusítások bevétele: 
194.325 Ft lett. Köszönjük, hogy vásárlása-
ikkal támogatták a Ficánkoló Óvodát!

Hálás köszönet a karácsonyi tárgyakat 
készítő Anyukáknak a sok színes kézmű-
ves portékáért; az árusításba bekapcsolódó 
Anyukáknak az aktív részvételért; az óvó 
néniknek az illatos, szépséges mézeskalá-
csokért és a lebonyolításban való közremű-
ködésükért!

Külön köszönjük a Csörnöc Gyöngye Ét-
terem által felajánlott ízletes palacsintákat, 
melyek eladásából származó bevétel szintén 
az óvodához kerül!

Mindemellett csatlakoztunk egy segí-
tő gyűjtőakcióhoz, a Markusovszky Kór-
ház Gyermek Infektológia osztályán lévő 
gyermekeknek december 24-én eljuttattuk 
a vásárokra készült, fel nem használt édes-
ségeket.

Boldog, örömteli pillanatokban gazdag 
új esztendőt kívánunk a Ficánkoló Óvoda 
Szülői Szervezete nevében!

Örömmel szeretnénk
hírt adni arról… November 4-én jött világra Németh Zé-

tény Máté, Németh Magdolna és Németh 
Lajos Tamás gyermeke. November 10-én 
született meg Szabó Nóra, aki Dr. Pataki 
Anita és Dr. Szabó Péter kislánya. Novem-
ber 13-án Vass Barnabás érkezett meg Ba-
lázs Mónika és Vass Gábor családjába. Nov-
ember 14-én látta meg a napvilágot Bogdán 
Milán Zoltán, Molnár Kata Anna és Bogdán 
Róbert kisfi a. Major Liliána Sára november 
30-án született meg Köcse Alexandra és 
Major Sándor kislányaként.

Gratulálunk!

Gyermekáldás

(Németh Zétény Máté)
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Jubilál a Vasvári Játékszín. Három év-
tizede dolgoznak együtt. Most úgy hatá-
roztak, a fajsúlyos évfordulóhoz komoly 
darabot választanak. Székely János: Ca-
ligula helytartója című darabját viszik 
színre. Gergye Rezső rendező elmondta 
a darabról és az előadásról: annyiban 
is rendhagyó mindez, hogy ezúttal nem 
a meglévő színtársulathoz választottak 
darabot, hanem magához a drámához 
az évek során a látókörükbe kerülő vagy 
újonnan feltűnt színjátszókat hívták meg 
a játékra.

A rendhagyó szereposztás nem idegen a 
csoporttól. A Vasvári Játékszín három évti-
zedes története sem hagyományos, egyszerű 
történet. Több néven is szerepelt a társulat 
a Pajtaszínháztól a Vitamin Színpadon ke-
resztül a Vasvári Színi Egyletig sokféle vari-
ációban. A harminc év alatt az állandóságot 
a színjátszás, a vásári komédiák és komoly 
darabok ritmikus váltakozása és néhány 
a kezdetektől állandó tag jelentette. 1997 
szeptemberében alakították meg a színjátszó 
közösséget. Most itt tartanak. Caligulánál, 
a komoly darab színre vitelénél. A próbák a 
jubileumi évben elkezdődtek, de manapság 
nem könnyű próbát szervezni egy amatőr 
színtársulatnak. Így a nyilvános főpróba 
idejét is áthozták az idei esztendőre. Talán 
februárban meg tudják ezt is tartani. Hogy 
miért éppen Székely János darabjára esett a 
direktor választása, arról azt mondta: több 
éve foglalkoztatta a mű. A jubileum segített, 
hogy ennek színre vitelében lépjen is. Sze-
retnének a darabbal valamit elmondani az 

embereknek, nézőknek arról, ami nekik fon-
tos. A színjátszók Vasvár mellett Kámból, 
Szombathelyről, Kondorfáról, Oszkóból, a 
szélrózsa minden irányából érkeznek a heti 

próbákra. Nyolcvan perces darab készül, 
melyet szünet nélkül visznek nézőik elé. 
Komoly megpróbáltatás lesz színésznek, 
közönségnek egyaránt, mert közben olyan 
fontos mondatok hangzanak el, melyek vé-
gig koncentrálást feltételeznek a színpadon 
lévők mellett a közönségtől is. Sűrű, nehéz, 
kemény gondolatokkal teli a mű. A kissze-

rűségről, emberi gyarlóságról szól a dráma. 
Kiderül mindenki számára, hogy minden 
emberben ott a lehetőség, hogy adott szitu-
ációba hatalomra kerülve a hatalmat rosszul 
használja. Azaz Caligula mindannyiunkban 
ott van, lehet – ezzel foglalta össze a da-
rab lényegét Gergye Rezső. Horváth Gábor 
Agrippa szerepét alakítja majd, aki úgy véli, 
minden fontos mondat lesz, ami elhangzik 
az előadásban. Sőt nincs fő és melléksze-
replő sem. Mindenkinek meghatározó dolga 
van a játékban. Zalka Péter Lucius helytar-
tó megformálója is egyetértett ebben. Azt 
mondta: a hiteles szerepformáláshoz hozzá 
kell lassulni a római korhoz, akkor szólhat-
nak a mondatok igazul a 21. század számára 
is. Pintér János Deciust, Caligula állandó 
követét alakítja. A fi atal színész a Savaria 
Karneválon a rabszolgavásárok közreműkö-
dője, ezért nem áll távol tőle a kor. Szerepét 
összetettnek érzi. Farkas Péter szintén római 
katonai szerepben egy monológot szavalt a 
próba előtt, mely arról szólt a többi közt: A 
hazugság az élet igazsága. Bajor Jánosra Pet-
ronius szerepét osztotta a rendező. Van már 
amatőr színjátszó gyakorlata, de a dráma 
esetében a beszűkült tér és a kellékek hiánya 
nehéz feladat elé állítja. De tisztában van 
azzal, hogy a szöveg mindennél fontosabb, 
erre fókuszál. A színen hét szereplő játszik 
majd, de összesen 16 színész dolgozik majd 
az előadás sikeréért a kulisszák mögött is. A 
darab tehát készül. Várhatóan a kíváncsiak 
februárban már nyilvános főpróbán meg is 
tekinthetik.

Pogács Mónika

Római történetet visz színre
a harminc éves Vasvári Játékszín

Luca, Léna, Dávid, Lia, Stella, Sára, 
Hanna, Olivér, Zétény, Rozina, Borka, 
Hunor, Bulcsu, Raul – csak néhány ke-
resztnév abból a 34 újszülöttből, akik 
idén látták meg a napvilágot vasváriként. 
A 2017-ben születetteket advent harma-
dik vasárnapján köszöntötte a városve-
zetés.

Tóth Balázs polgármester arról beszélt a 
vasvári múzeum melletti sétányon rendezett 
köszöntőn, hogy egy újszülött érkezése nem 
csak a családnak öröm, hanem a nagyobb 
közösségnek, Vasvárnak is. A város, az ön-
kormányzat azért dolgozik, hogy ez az új, 
fi atal nemzedék kötődjön, otthont találjon, 
jól érezze magát Vasváron. Ha el is megy 
tanulni, a családalapításnál kötődjön, gon-
dolkodjon újra Vasvárban. Hozzátette: A 
korábbi évekhez képest növekedett a szü-
letések száma. A városvezetés abban bízik, 
hogy ez egy pozitív tendencia. Vasvár pedig 

mindet elkövet, hogy jól érezzék itt magu-
kat a családok. A kötődés erősítése céljából 
most már hagyományként egy fémszívbe 
gravírozott név, az újszülötteké kerülhetett 
fel átadás után a Születések fájára. A város-
ban néhány éve díszkovács által készített 
életfára kerül ki az újszülöttek neve. Min-
den esztendőt külön kovácsoltvas fa jelké-

pez. A kisgyermekek neveit az életfa leveire 
gravírozzák. A kovácsolt munkák a múze-
um melletti sétányt határoló kerítés falára 
kerülnek fel évről évre.

pm

Újszülöttjeit köszöntötte a város
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Az adventi programokról Laki László képga-
lériái a vasvar.hu oldalon tekinthetők meg.

Advent Vasváron – képekben

Advent első vasárnapja

Advent második 
vasárnapja

Advent harmadik 
vasárnapja
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A nagymákfai közösségi ház élettel telt 
meg az adventi időszakban: Stremnitzer 
Klára irányítása, segítsége mellett kéz-
mű ves ked tek a helyi gyermekek, akik 
szép karácsonyi ajándékok készítésével 
töltötték szabadidejüket.

Az adventi készülődésről kérdeztük 
Stremnitzer Klárát, aki elmondta, hogy az 
egyik szülő kereste meg azzal a kéréssel, 
hogy a technika világából próbálja meg 
egy kicsit kizökkenteni gyermekét. Az öt-
let iránt több szülő és – nagy örömünkre 
– gyermek is fogékony volt. Klára elmon-
dása szerint több nagymákfai tudja, hogy 
szeret kézműveskedni, horgolni, innen jött 
az ötlet. A gyerekeknek számos elfoglaltsá-
ga, különórája van iskola mellett, ezért leg-
gyakrabban hétvégente találkoztak. Ekkor 

zene mellett készültek a mikulás és kará-
csonyi ajándékok. Az alapanyagok költsé-
geit közösen fi zették ki a szülők, a gyerekek 
pedig több órán keresztül rajzolat, színez-
tek, vágtak, festettek, vattát ragasztottak, 
sógyurmás kézlenyomatot készítettek, hogy 
minél szebb ajándékokkal lephessék meg 
szüleiket. Az öt és tíz év közötti gyermekek 
annyira élvezték a közös munkát, hogy már 
szólni kellett, hogy a szüleik várják őket 
otthon. Így reményeik szerint a kezdemé-
nyezés folytatódik, s a farsangi, tavaszi idő-
szakban újabb szép maszkok, kreativitást 
segítő alkotások készülnek.

Stremnitzer Klára eredendően budapesti 
származású, de nagyon örül neki, hogy az 
élet Nagymákfára sodorta. Az eredeti szak-
mája szerszámkészítő, de ma már nyugdíjas. 

Három emeletes babaházában – ami a hob-
bija – ő készíti a bútorokat. Jelenleg több, 
mint 70 babája van, egyik-másik porcelán-
babát vitrinben tart, de előfordult olyan eset 
is, amikor kinyitotta az ablakot és a háza 
mellett bicikliző gyermekeknek adott pár 
babát, hiszen neki úgyis sok van belőlük.

Megjegyezte: ő is nagyon sokat kapott a 
kézműves foglalkozásoktól, mert látta, hogy 
a gyerekek mennyire szívből, szeretettel és 
főleg örömmel készítik kreatív ajándékai-
kat. Meglátása szerint mindegyik ügyes és 
jó valamiben. A faluközösség karácsonyvá-
ró rendezvényén a lányokat angyaloknak öl-
töztette, a fi úk kiskirályok voltak, miközben 
énekeltek, verset mondtak, ami lélekemelő 
volt mindenki számára az élettel teli közös-
ségi házban.

Örömmel, szívből és szeretettel
készített ajándékok

Öt és tíz év közötti gyerekek kézműveskedtek az adventi időszakban a nagymákfai közösségi házban

Egy fotós és a Nagy Gáspár Kulturális 
Központ szövetkezett jótékonysági cél-
ból. A Castrum Galéria babafotó kiállí-
tásának képeit értékesítették. A bevételt 
a Csimborasszó Gyermekfejlesztést Tá-
mogató Alapítvány javára ajánlották fel. 
December második hétvégéjén adták át 
az adományt jelképesen.

Dr. Gecse–Kálózi Patrícia, alapítványi 
elnök arról tájékoztatott, hogy 2016-ban 
hozták létre az alapítványt, melynek cél-
ja, hogy segítsék az eltérő fejlődésmenetű 
gyermekeket és az őket nevelő családokat. 
A gyermekorvos azt is elmondta: A megszü-
letéstől a felnőtt korig támogatják a gyer-
mekeket, a családokat. A szakember egy, 
az alapítvány mellett működő gyermekköz-
pont munkatársa is. 2500 regisztráltja van 
ennek a központnak. 2017-ben 900 új ven-
dégpácienst fogadtak, ebből harminc csalá-
dot pénzzel vagy szakmailag támogatott az 
alapítvány a rendelkezésére álló források-
ból. Ezért is örültek a vasváriak felajánlá-
sának. Ezt újabb családok segítésére tudják 
fordítani. Ezt már dr. Gecse Krisztián, a 
Csimborasszo Gyermekközpont ügyveze-
tője mondta el. A Csimborasszo találó név, 
nem véletlen a választása. Jelentése a ma-
gyar szóhasználatban valaminek a legma-
gasabb foka, netovábbja. Az alapítványnál 
dolgozó szakemberek, a hasonlatot folytat-
va, egyfajta serpaként segítik a „hegymá-
szást”, azaz, hogy mindenki a saját képessé-
geit, csimborasszóját megtalálja és azt meg 
is hódítsa. A májusi babafotó kiállításra 

szép nagyítások készültek. Nem szerették 
volna a szervezők, hogy kárba vesszenek 
a fényképek, ezért ajánlották fel megvá-
sárlásra ezeket. Ezt mesélte Szabó Barba-
ra fotós. Hozzátette: a kulturális központ-
tal egyeztetve döntöttek a befolyt összeg 
felajánlásáról a Csimborasszo Alapítvány 
számára. A jótékony célról a képvásárlók 
is tudtak: Szívesen támogatták a kezdemé-
nyezést. Gergyéné Szakály Georgina azt 
hangsúlyozta, hogy nagyon örültek annak, 
hogy a kulturális szféra, mely ágazati szin-
ten sokszor küzd anyagi gondokkal, most 

adományozni tudott. Nem csak erkölcsileg, 
hanem pénzzel is egy jó ügy mellé tudtak 
állni Vasváron. Kiemelte: Céljuk az, hogy 
a Csimborasszo Alapítvány tevékenységét 
minél többen megismerhessék. A Nagy 
Gáspár Kulturális Központ folyamatosan 
keresi a kapcsolatokat olyan kezdeménye-
zésekkel, ahol jó és elhivatott szakembe-
rek összefogással, teamben gondolkodva 
tesznek jó ügyekért. A Csimborasszo Ala-
pítvány és a benne dolgozók munkája épp 
ilyen, ezért támogatták őket a lehetősége-
ikhez képest.

Mindenkinek megvan a maga Csimborasszója
Fényképek értékesítéséből támogatták az alapítványt
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A HUKE cégcsoport hosszú évek 
óta megbízható hulladékgazdálkodás-
sal foglalkozik az ország több területén. 
Legújabb, átfogó szolgáltatást nyújtó te-
lephelyüket Vasváron alakítják ki. A cég 
által előállított másodlagos tüzelőanyag 
nem tartalmaz lakossági hulladékot, a 
darálék kizárólag ipari hulladékból ké-
szül. Piaci erősségük, hogy szinte 0% 
körüli klórtartalmú és magas fűtőértékű 
anyagot tudnak előállítani. A részletekről 
Rudolf Wiednert, a HUKE Kft. ügyveze-
tőjét kérdeztük, akit arra kértünk, tájé-
koztasson a vasvári telephelyről, az otta-
ni munkáról és terveikről is.

– Mi a fő profi lja a HUKE cégcsoportnak?
Több, mint két évtizede foglalkozom 

hulladékhasznosítással, a HUKE cégcso-
portot is magam alapítottam. A fő profi lunk 
PET újrahasznosítás Sárváron, illetve a za-
laegerszegi üzemünkben üveg újrahasznosí-
tás. Ezen kívül olyan nagyvállalatok számá-

ra végzünk hulladékkezelést, mint a SPAR, 
a Tesco, a Flextronics vagy az Aldi. Vasvá-
ron pedig az e cégektől származó, anyagá-
ban már nem újrahasznosítható anyagokat 
kezeljük.

– Melyek a cég fő tevékenységei?
Fő tevékenységeink a PET és üveg új-

rahasznosítás Sárváron és Zalaegerszegen, 
illetve RDF –azaz másodlagos tüzelőanyag- 
előállítása Vasváron. Sárvári üzemünkben 
a PET palackokat szín szerint leválogatjuk, 
majd a PET üzemben kerül feldolgozásra, 
a végtermék ún. Pet-fl akes, amelyből is-
mét palackot állítanak elő. A címke és ku-

pak darálást követően RDF alapanyagként 
hasznosul. Fontos megemlíteni, hogy a két 
üzem és a vasvári beruházás keretein belül 
megvásárolt új gyártósorok Európában a 
legmodernebbek.

– Miért éppen Vasváron terjeszkedtek?
Az RDF gyártásban mindenképpen sze-

rettünk volna fejleszteni, nagyobb gyár-

tósort beszerezni a meglévő technológia 
mellé. Vasvárra munkaerő piaci és földrajzi 
elhelyezkedése miatt esett a választás. Zala-
egerszeg és Sárvár között félúton tökéletes 
megoldásnak láttuk.

– Hol állnak a munkálatokkal?
Jó ideig úgy tűnt, hogy sikerül támoga-

tást találnunk a beruházásra, végül mégis 
teljesen önerőből kezdtünk neki a munkák-
nak. Kezdetben a mérlegházat újítottuk fel, 
illetve kerítést, belső utakat, tűzivíz tározót 
és hídmérleget építtettünk, az alapvető, je-
lenlegi technológia működéséhez és hasz-
nálatba vételéhez szükséges feltételeket 

tudtunk biztosítani. A jelenlegi beruházás 
jelentős technológiai fejlesztés. Ennek fő 
eleme, hogy a szerkezetileg félkész csar-
nokot megépítjük, a rossz állapotban lévő 
főépületet felújítjuk, valamint egy nagy 
teljesítményű, különböző hulladékfrakciók 
kiválasztására képes darálógépet telepítünk 
a meglévők mellé. Az építési munkálatok 
jelenleg is folynak, a csarnok készül és re-
méljük, hogy januárban már az új gyártósort 
használva egy új, kész csarnokban dolgoz-
hatunk.

– Milyen tevékenységet, szolgáltatást 
végeznek a helyi telephelyen?

Ahogy korábban szó volt róla, RDF-et, 
azaz másodlagos tüzelőanyagot állítunk elő 
cementgyárak számára. Fontos megjegyez-
ni, hogy ezek a műanyagok hőenergiaként 
hasznosulnak, vagyis nem hulladéklerakó-
ban végzik, hogy aztán évszázadok múltán 
bomoljanak le. Mivel lakossági hulladékkal 
nem foglalkozunk, így nagyon jó fűtőérté-
ket és alacsony nedvességtartalmat tudunk 
elérni a darált műanyagok keverését köve-
tően. A folyamat lényege, hogy többszörös 
darálás és szortírozás után 30-50 mm szem-
cseméretű alapanyagot kapjunk, amelyet 
ömlesztve a cementgyárakba szállítunk, de 
ugyanúgy alkalmas a késztermék hőerő-
művek számára is. A cementgyárba érke-
zést követően egy adagológaratba kerül az 
RDF és egy pneumatikus (levegőbefújásos) 
rendszerben elégetik, ezzel garantálva a ce-
mentgyártás kimagasló hőigényét. Fontos 
megjegyezni, hogy az anyagában nem újra-
hasznosítható műanyagok energetikai hasz-
nosítása EU-s irányelv is, hiszen a cél, hogy 
lehetőleg közel nullára csökkenjen a hulla-
déklerakókba szállítandó haszonanyag.

– Honnan érkezik az ipari hulladék és a 
kész terméket, a másodlagos tüzelőanyagot 
hova szállítják Vasvárról?

A korábban említett partnerek a legna-
gyobb beszállítóink: SPAR, Tesco, Aldi, 
Lidl, Flextronics stb. Valamint a saját PET 
üzemünk válogatósorán keletkező maradék 
műanyagok is a későbbi RDF alapanyagát 
képezik. A fő végpont esetünkben a két 
nagy magyarországi cementgyár.

– Mennyien dolgoznak a telephelyen?
Jelenleg 10 kollégánk van Vasváron, a 

csarnok elkészülte és a gépek telepítése után 
jelentős létszámbővítéssel kalkulálunk, leg-
alább 30–40 főre lesz szükségünk.

– Mik a terveik Vasváron a jövőben?
A legfontosabb, hogy mielőbb munkához 

láthassunk az új darálókkal, hiszen látható-
an nagy mennyiséget kell ledarálnunk és ki-
szállítanunk. Az épülő technológiához már 
nagyobb csapat, illetve komoly logisztika is 
kell, hogy társuljon, így a legfontosabb jö-
vőbeli tervünk a folyamatos fejlesztés.

A folyamatos fejlesztés a cél
a HUKE vasvári gyárában
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Felújítás elő   álló baromfi telepre keresünk
TELEPVEZETŐT,

aki végigkíséri az építési és technológiai beruházások
folyamatát, majd ellátja az induló baromfi telep

teljes körű irányítását és felügyeletét.
FELADATOK:

• Építőipari és technológiai munkálatok fi gyelemmel kísérése
• A baromfi telep önálló, teljes körű felelősséggel való irányítása
• A hozzá tartozó munkavállalók irányítása és ellenőrzése
• Kimutatások készítése a cégvezetés felé
• A telepi járványvédelem betartása és betartatása

ELVÁRÁSOK:
• Krea  vitás, terhelhetőség, kitartás, lojalitás, megbízható mun-

kavégzés
• Határozo   fellépés, nagyfokú önállóság, kiváló szervezőkészség
• Rugalmasság
• „B” kategóriás jogosítvány
• Ellenőrizhető referenciák
• Felhasználói szintű számítógépes ismeretek

ELŐNYT JELENT:
• Szakirányú egyetemi vagy főiskolai végze  ség
• Szakmai gyakorlat

AMIT KÍNÁLUNK:
• Hosszú távú, biztos munkahely
• Versenyképes fi zetés
• Szakmai kihívás
• Folyamatos fejlődés

MUNKAVÉGZÉS HELYE: Vas megye, Vasvár
JELENTKEZÉSI HATÁRIDŐ: 2018. január 31.

A munkára jelentkezni e-mailben küldö   részletes, fényképes
 önéletrajzzal lehet: e-mail: gallena   la1966@gmail.com, Gallen A   la

Köszönet...
... a Kardos László Általános Iskola testnevelő tanárainak a na-

gyon szép, megható sportünnepély megszervezéséért. Munkájukat 
kitartás, türelem, emberiesség jellemzi. Továbbiakban sok sikert, jó 
egészséget kívánok.

Tisztelettel: Mester Máté és Oszkó Valentin nagymamája: 
Ács Erika

A szelektív hulladékot 
január 13-án,

szombaton
szállítják el.

APRÓHIRDETÉS
Kámban összközműves, 2000 négyzet-
méteres építési telek eladó. Tel.: +36 20 
950 4680.

A Magyar Máltai Szeretetszolgálat
helyi csoportja legközelebbi ruhaosztása

január 19-én, pénteken
15.00–16.30 között lesz a körházban.
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Tel.: 94/573-006 • Fax: 573-036
www.blvk.hu

SZÉPIRODALOM
•  Richmond: Ami maradt
•  Konar: Miscling
•  Fabiaschi: Szerettem élni
•  Backman: Mi vagyunk a medvék
•  Burke: Az ex

SZAKIRODALOM
•  Clayton: Terhesség félelem nélkül
•  Hay: Gyógyítsd meg az elméd
•  Wohlleben: Az állatok érzelmi élete
•  Szűcs: Jól fésült ügyek
•  Harding: Titkok nélkül Aromaterápia
•  Hegyi Barbara: Abraka Babra
•  Rubinstein: A viszkis

GYERMEKKÖNYVEK
•  Griffi ths: A 39 emeletes lombtoronyház
•  Funnell: Tajték
•  Banks: Csillagfényes kaland
•  Sohonyai: Kockacukor
•  Shan: A lelkek tava
•  Boehme: Bori és a téli vakáció
•  Terefere betűkert
•  Tűzoltók
•  Ahány király, annyi mese
•  Az emberi test

DVD
•  Café Society
•  A barátságos óriás
•  Egy nemzet születése
•  Virsliparti

Értesítjük az érdeklődőket, hogy a könyvtár 
állományából leselejtezett könyvek

kedvezményes áron megvásárolhatók
a nyitvatartási idő alatt!

AJÁNLÓ
a dr. Bendefy László Városi Könyvtár

új szerzeményeiből

• Január 3., 10., 17., 24. szerda, 
9–12 óra: Babák Könyvtára – foglal-
kozás 0–3 éves korú gyermekek és szü-
leik részére

• Január 11. csütörtök, 15–16 óra: 
Mesedélután, közös mesehallgatás és 
mesemondás – Simon Réka Zsuzsanna: 
Fürtös Bodza

• Január 25. csütörtök, 15–16 óra: 
Mesedélután, közös mesehallgatás és 
mesemondás – Maren von Klitzing: 
Zsiga, a könyvmoly

• Január 26. péntek, 15–17 óra: 
Játszóház, játékos foglalkozás isko-
lásoknak – közös játék, rejtvényfejtés, 
kézműves foglalkozás

Tisztelt Vasváriak!
2018.01.17-én, 17 órakor Kis-
mák fán várom Önöket. Téma: Új 
évben a régi (örök) értékekről!

Gergye Rezső
Vasvár város képviselője

Januári programok
a Gyermekkönyvtárban

A magyarság hagyományos öltözkö-
dési kultúráját, népi motívumait felvo-
nultató divatbemutatót szervezett a Föld-
művelésügyi Minisztérium „folkTREND! 
– A hagyomány a régi, a stílus új” címmel 
Budapesten. A hungarikumokért is fele-
lős tárca a hagyományokat újragondolt 
formában bemutató kezdeményezést ta-
valy indította útjára, amelynek újabb ál-
lomása volt a rendezvény.

A divattervezők arra kaptak felkérést, 
hogy ötvözzék a hagyományos motívumo-
kat, anyagokat, formákat a jelenkor öltöz-
ködési stílusával. A már ismert tervezők 
mellett az idei évben a minisztérium által 
meghirdetett hungarikum pályázat viselet-
tervezésre és -készítésre kiírt célterületének 
nyertesei számára is megnyílt a lehetőség, 
hogy újonnan készített kollekcióikat bemu-
tassák a rendezvényen. A pályázat kifejezet-
ten olyan öltözetek és kiegészítők megter-
vezésére biztosított lehetőséget, amelyeket 
a tradicionális formavilág, alapanyag és 
technika jellemez.

A pályázók két területen nyújthatták be 
terveiket: az elsőben olyan modern ünne-
pi és hétköznapi ruhák, illetve kiegészítők 

„Folktrend!
A hagyomány a régi, a stílus új”

V. Németh Zsolt államtitkár mellett 
a vasvári kötődésű paszománykészítő, 
Tóth János is részt vett a rendezvényen

tervezésére nyílt lehetőség, amelyek forma-
világában, díszítményében, az alkalmazott 
technikában fellelhető a hagyomány egy-
egy eleme. A második terület középpont-
jában pedig a kékfestés mestersége állt; a 
pályázóknak a hagyományosan előállított 
kékfestő anyag mai, modern férfi , női, gyer-
mek ruházatokon való alkalmazását kellett 
kivitelezniük.

Világosan látnunk kell, hogy a jelen 
dinamizmusa, sodró lendülete bizony új 
technikákat követel meg akkor, ha szeret-

nénk felmutatni tradicionális értékeinket. 
Divatos, naprakész védőpajzsot kell talál-
nunk a tömegkultúra lélektelen támadá-
sai ellen – mondta beszédében V. Németh 
Zsolt környezetügyért, agrárfejlesztésért és 
hungarikumokért felelős államtitkár a divat-
bemutató célkitűzéseivel kapcsolatban.

A rendezvényen bemutatott, hungarikum 
pályázaton győztes ruhákat Szombathy 
Márta, Csider István, Sárospatakiné Fazekas 
Judit, Dobosné Hajdu Anikó, Besze Zsófi a, 
Illés Vanda, Stoffán Linda, Csendes Lajos, 
Kovácsné Pócza Ágnes, Szombati Klára, 
Németh Hajnal Aurora és Mundrusz Anett 
tervezte. A neves, ismert tervezőket pedig 
az Igéző, a Szervető, a Meyke, a Romani, a 
Soutache, a Zema valamint Esztány István, 
Mindák Viktória, Pásztor Anni és Hampel 
Katalin képviselte az egyedülálló esemé-
nyen.

A vasvári kötődésű Tóth Jánosról és 
mesterségéről következő lapszámunkban 
bővebben írunk.
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2017-es évi anyakönyvi hírek
Házasság: Németh Markó és Kecskés Erika 
Diána, Csiza Gábor és Heiner Hajnalka, 
Takács Péter és Offenmüller Manuéla, 
Osvald Balázs és Kovács Anikó, Csiszár 
József és Kelemen Andrea, Kiss Szabolcs és 
Varga Viktória, Káldi Balázs István és Májer 
Kitti, Doktor Péter és Hunyadi Emese, 
Szendei Martin és Horváth Eleonóra, Fleck 
Gusztáv és Szab Judit, Kozsán Miklós és 
Adorján Enikő, Ferencz Gábor és Koltai 
Bianka, Gyetvay Zsolt és Kiss Margit, 
Putnoki István és Csonka Beáta, Palatin 

Zoltán és Klima Klaudia.
Halálozás: Molnár József István, Szemes 
József Antal, Takács Lajos, Nardai Istvánné 
sz: Németh Rozália, Koltai József, Papszt 
Ferencné sz: Havasi Irén, Ódor János, 
Molnár Lajosné sz: Horváth Gizella, 
Zugonics Gyuláné sz: Dvornik Juliánna, 
Rónai Józsefné sz: Dóka Erzsébet, Horváth 
Tibor, Szabó Máténé sz: Vaspöri Margit, 
Süle Józsefné sz: Csonka Julia, Gelencsér 
Ferencné sz: Horváth Anna Irén, Kovács 
Jánosné sz: Németh Mária Valéria, Varga 

Miklós Ferencné sz: Kósa Katalin, Sümegi 
Antal, Mühl István, Wágner Lászlóné sz: 
Bartha Ilona, Kránicz László, Horváth 
Lajos, Póczek Mária, Török Ottóné sz: 
Dormán Mária Etelka, Fejes Zoltánné sz: 
Vincze Aranka, Palatin Gyuláné sz: Derhán 
Zsuzsanna Mária, Tar Ferencné sz: Török 
Mária, Kun Dezsőné sz: Sári Márta Izabella, 
Dunai István Lászlóné sz: Barbalics Mária 
Anna, Pereznyák Ferencné sz: Kisfaludy 
Jolán, Hajdu Ferenc, Pulai Imre, Gerencsér 
Ferencné sz: Mazzag Margit.

Székely János szombathelyi megyés-
püspök ajánlásával adtak ki egy, a Hegy-
hát kőkeresztjeiről, szakrális emlékeiről 
készült kötetet. A könyvet tanácskozás 
keretében mutatták be a nagyközönség-
nek. A kiadványban a térség mind a 23 
településének örökségvédelmi 
szempontból meghatározó szak-
rális helyei, templomai, kereszt-
jei szerepelnek. A szerkesztők 
falutérképeken,számozva jelzik 
ezek helyét, majd színes fotókkal, 
leírásokkal mutatják be a legfon-
tosabbakat az adott településen.

A fotókat Farsang Zsolt, Kokas 
Gergely, Makrai Tamás, Rigó Ernő 
és Takács Viktor jegyzi. A szerkesz-
tői csapatban Déri Péter, Farkas Má-
ria, Orbán Róbert, Sejber Mihály és 
dr. Zágorhodi Czigány Balázs mű-
ködött együtt. A Hegyhát vallási éle-
te tanácskozást és a Séta a Kereszt 
oltalma alatt könyv bemutatóját a 
Béke Házban tartották.

Tóth Balázs polgármester úgy fogalma-
zott köszöntőjében: nagyon súlyos könyv 
bemutatóját tartják. Tartalmára és mérhető 
nehézségére is igaz ez. Nem volt készítés 
közben rálátása, csak a bemutatón szem-
besült vele, mekkora volumenű munka is 
készült és milyen gazdag ez a térség, Vas-
vár és a Heghát épített örökségben. Nagyon 
sok ember munkája van benne – méltatta 
a csaknem ötszáz oldalas könyv jelentősé-
gét a polgármester. A hegyháti települések 
népi–, és műemlékvédelem alatt álló szak-
rális emlékeiről, írásos és épített értékeinek 
jelentőségéről

V. Németh Zsolt hungarikumokért is fe-
lelős államtitkár, országgyűlési képviselő 
osztotta meg gondolatait a résztvevőkkel. 
Úgy fogalmazott: meg kell élnünk ösz-
szetartozásunkat, különben egyedül mara-
dunk. Múltunk vezet minket, mint iránytű 
a tengerészt. Ezer éves életünk ez. Csak 
lokálpatrióta válhat hiteles patriótává. V. 

Németh Zsolt arról beszélt:közös nemzeti 
és kulturális javainkat meg kell mutatnunk 
a világban. Ezért tegyük ragyogóvá helyben 
is drágaköveinket, poroljuk le, csiszoljuk 
le ezeket. A politikus szerint az egészséges 
jövőteremtés záloga a múlt megbecsülése. 

A politikus azzal folytatta: a Hegyhát szak-
rális értékei is ebbe a láncolatba tartoznak. 
Lelki életünk történetiségére hívják fel a fi -
gyelmet. A spirituális összetartozás népeket 
kovácsol eggyé, a keresztek lelki utunkat je-
lölik ki. A keresztek, kápolnák, templomok 
utak helyek, ahol magunkba szállhatunk, a 
múlt útjelzői, jelképezik az állandó hala-
dást. Emléknyomok, kapaszkodók, horgo-
nyok a létben. Egyéni és közösségi identitás 
megtalálásában segít. Az államtitkár azzal 
zárta gondolatait: A Hegyhát természeti, 
kulturális és szakrális emlékekben gazdag. 
Legyünk büszkék ezekre, a domonkos ko-
lostorra, a rendtörténeti gyűjteményre, a 
Mindszenty emlékházra, a vasvári káptalan 
birtoklevelére, az írásos emlékekre, melyek 
a régi korokból hozzánk szólnak. Tudjunk 
minden egyes keresztről, templomról, írá-
sos hagyatékról. A Hegyhát vallási életéről 
Déri Péter esperesplébános beszélt. A kiad-
ványról egyik készítőjeként elmondta, hogy 
sok segítségre, sok utána járásra volt szük-

ség, hogy megszülethessen. Nem maradt 
ki a kötetből a Hegyhát egyetlen szakrális 
emléke sem, mindegyik falunak keresztjei, 
szobrai helyet kaptak benne. Aki kezébe 
veszi a könyvet láthatja, milyen gazdag ez 
a vidék szakrális emlékekben. Az előadók 

közt volt dr. Zágorhidi Czigány 
Balázs, aki a térség szakrális emlé-
keinek történelmi értékeiről tartott 
összefoglalót. Elmondta: Az oszkói 
szőlőhegyi kereszt az egyik legré-
gebbi a Hegyháton. Van egy 1780-as 
írásos emlék és későbbi fotódoku-
mentumok arról: a hegyi gazdák kö-
telezettséget vállalnak örök időkre, 
hogy gondját viselik a keresztnek. 
A Hegyhát népi vallásosságához 
tartozik a keresztállítás, melynek 
zöme a 18. és 19. században készült 
– mondta dr. Zágorhidi Czigány Ba-
lázs múzeumigazgató, Elhangzott: 
A hegyháti falvakban a templomok 
kísérik végig egy egy település tör-

ténetét, zömében az Árpád korban gyö-
kerező építéssel, kicsi templomok ezek, a 
történeti, történelmi folytonosság zálogai. 
A múzeumigazgató, kötetszerkesztő beszélt 
templomokról, melyek örökségvédelmi ku-
tatása fontos lenne és beszélt olyan szakrá-
lis építményekről, melyek már nincsenek, 
azonban régészeti módszerekkel fel kellene 
kutatni ezek helyét a Hegyháton. Fontos 
lenne egy ilyen program a Hegyhát szá-
mára a gazdag történelmi múlt felkutatása 
céljából. A Hegyhát szakrális kisemlékeit 
Sejber Mihály művésztanár foglalta össze. 
A kötet szerkesztésében ő is részt vállalt. Ő 
maga évtizedek óta restaurálója az útszéli 
kőkereszteknek, sőt fotókiállítást is készí-
tett korábban ezekről. A könyv kiadását és 
a tanácskozást a Vasi Hegyhát Önkormány-
zati Társulás, a Vasvár Örökség Népfőiskola 
Egyesület, a Bérbaltaváriak Szülőfalujukért 
Egyesület valamit a Földművelésügyi Mi-
nisztérium pályázata támogatta.

Kép és szöveg: Pogács Mónika

Emléknyomok, kapaszkodók, horgonyok a létben
A Békeházban tartottak tanácskozást a Hegyhát szakrális emlékeiről
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Novemberi testületi ülés
A napirend előtti beszámolóból kiderült, 

hogy november 23-án, a Városháza nagy-
termében térségi paktumos fórumot tartot-
tak, amely a vállalkozásoknak szólt.

Beszámoló a szociális
alapszolgáltatások ellátásáról

A testületi ülésen megjelent Borbás Im-
réné, a Vasvári Szociális és Gyermekjóléti 
Központ intézményvezetője, aki éves, írásos 
beszámolójában ismertette munkájukat. Tóth 
Balázs polgármester megjegyezte, hogy a dol-
gozók nagyon nehéz feladatot látnak el, mivel 
az emberi sors nehézségeit látják, tapasztalják 
nap, mint nap. A jólétben élők sem érezhetik 
jól magukat, ha nincs megoldva ezen embe-
rek sorsa. A központnak minden nehéz sorsú 
ember a látókörében van. Kiderült: januártól 
a szociális diagnózis felvétele, azaz a beke-
rülő új ügyfelekről egy adott helyzet, állapot 
felmérése is a feladataik közé tartozik. Járásra 
vonatkozóan ezer gyerekenként plusz egy fő 
státuszt kap a központ. Dr. Pataky Pál elmond-
ta, hogy alapos, sokrétű volt az intézmény be-
számolója, de aggodalmukat fejezték ki a fl uk-
tuáció miatt. A képviselők elismerik a bizalmi 
feladatot betöltő dolgozók munkáját.

Beszámoló a múzeumi feladatok ellátásáról
Dr. Zágorhidi Czigány Balázs múzeum-

igazgató összefoglalójából is kiderült, hogy a 
Vasvári Domonkos Kolostor Alapítvány 2013 
óta látja el a múzeum (Németh Antal Gyűjte-
mény) működtetését és egyúttal biztosítja a 
kolostorépületben elhelyezett Török Richárd 
Emlékkiállítás és a Békeházban látható kép-
zőművészeti gyűjtemény látogathatóságát. 
Az alapítvány –melynek alapítója a Szent 
Domonkos Rend Magyar Tartományfőnök-
sége – fő célja ugyanakkor a kolostorépület 
rendi tulajdonban lévő részének gondozása, 
valamint a Zarándokszállás és mindenek-
előtt a Domonkos Rendtörténeti Gyűjtemény 
működtetése. A Vasvári Domonkos Kolostor 
Alapítvány 2012-ben kötött szerződést az 
önkormányzattal, hogy ellátja a múzeum mű-
ködtetését. Az önkormányzat a működtetésre 
évente átadja a múzeumi célú állami támoga-
tást (7,5 millió forint), amelyet saját támoga-
tással egészít ki (1,5 millió forint), emellett a 
domonkos rend is átutalja az alapítványnak a 
Magyar Püspöki Kartól érkező egyházi gyűj-
teményi támogatást, ami 2 millió forint, amit 
1,5 millió forintos saját résszel egészít ki. Az 
intézmény így összesen 14 millió forintból 
gazdálkodik. 2017-ben két komoly kiadványt 
jelentettek meg: egyik témája a Vasvári béke 
és a Szentgotthárdi csata konferenciája, má-
sik pedig a domonkos rend történetéről szól. 
A múzeumigazgató felhívta a fi gyelmet arra, 
hogy az épület pincéjében barokk ebédlő ma-
radványai találhatók. A talajradaros mérést 
ásatás követheti. Mint mondta: sikeres év volt 
2017. A városnéző séták rendkívül jól sike-

rültek, a káptalan rendezvényei pedig megyei 
szintűre emelkedtek. A domonkos anyagok 
gyűjtése kapcsán egy érdekes történelmi szál-
ra bukkantak. (Erről a Vasvári Újságban külön 
cikkben foglalkozunk. Kiderül majd, honnan, 
azaz kiről is kapta a nevét az Ezredes-ház!).

Éves tájékoztató a Vasvári Polgármesteri 
Hivatal tevékenységéről

Dr. Ódor Ildikó jegyző évente beszámol a 
testületnek a hivatal tevékenységéről. Az ala-
pos tájékoztatóból kiderült, hogy – az elekt-
ronikus ügyintézést biztosító szervek - 2018. 
január 1-től kötelesek az ügyek elektronikus 
intézését biztosítani. Fontos szerepet kap az 
információbiztonság, miközben komoly fel-
adatot jelent az e-ügyintézés. Jól kialakult 
kollektíva dolgozik a hivatalban, minden fel-
adatot a munkatársak látnak el. Fontos az ön-
kormányzat számára a munkaerő megtartása.

Adóztatás helyzete
A jegyzői tájékoztatóból kiderült, hogy az 

adónemeken és az adó mértékén az önkor-
mányzat nem változtatott. Az iparűzési adó 
bevételei évről évre nőnek. Az új törvény 
értelmében minden önkormányzati adó köz-
tartozást – 50 ezer forint feletti határnál – át 
kell adni végrehajtásra a NAV-nak. Az önkor-
mányzat eddig is lojális volt, próbálták mente-
síteni, segíteni a feleket.

Reklámok, reklámhordozók elhelyezésének 
szabályairól

A reklámok méretét, anyagát azért kell 
meghatározni, hogy viszonylagosan egységes 
legyen a településkép.

Arany János Tehetséggondozó 
Programban való részvétel

Egy pályázó volt a hátrányos helyzetű gye-
rekeknek szánt programra, amit az önkormány-
zat mindig is támogatott. A jelentkező megfelelt 
a feltételnek, így kérelmét elfogadták.

Nagy az igény az önkormányzat lakásokra
Az önkormányzati kislakásokra nagyon 

nagy igény mutatkozik. Van olyan ingatlan, 
amelyre 17-en, másikukra 13-an nyújtották be 
kérelmüket. Hosszas, alapos mérlegelés után 
döntöttek minden esetben a képviselők. Fel-
merült: van két kiadatlan nagylakás, amelyre 
meg kell majd találni a módosabb bérlőt.

Polgármesteri jutalmazás
A polgármester jutalmazásának megha-

tározottak a jogi keretei. Országosan évente 
hathavi jutalom adható. A pénzügyi bizottság 
tárgyalta a pontot, többségében három hónap 
jutalmat szavaztak meg, de a polgármester eb-
ből kettőt fogadott el.

Csapadékvíz-elvezetés Vasváron 1. üteme – 
közbeszerzési eljárás lezárása

A testületi ülésen elhangzott, hogy a 
Hármashegy III. utca csapadékvíz-elvezetése 
kritikus. Az egész város ez irányú problémájá-
nak megoldása azonban milliárdos tétel lenne.

„A helyi identitás és kohézió erősítése” 
pályázat

A TOP-os pályázat címe: A helyi identitás 
és kohézió erősítése, amelyre a város pályázik. 
A támogatásból előadások, tanulmányutak fi -
nanszírozhatók.

Adventi adomány
A vasvári székhelyű Karintia Kereskedelmi, Mezőgazdasági és Szolgáltató Kft. 

idén is fontosnak tartotta, hogy öt, nehéz sorsú helyi családot ajándékutalvánnyal 
támogasson az adventi időszakban. Az immár hagyományos jótékonysági kezdemé-
nyezésüket a város nevében a polgármester örömmel fogadta.
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Decemberi testületi ülés
Tóth Balázs polgármester a napirend előtti 

beszámolóban arról tájékoztatott, hogy meg-
beszélést folytatott a takarékszövetkezet veze-
tőjével, akivel egyebek mellett az Ezredes-ház 
megvásárlásáról is egyeztetett. Az ingatlan 
ugyanis a szövetkezet tulajdona. A vétel függ 
attól, mikor érkezik nyertes pályázat a terveik-
hez kapcsolódóan. A város polgármestere dec-
emberben a verbita rend missziós házában is 
járt Budapesten, ahol együttműködéséről, tá-
mogatásáról biztosította a jelenlévőket. Majd 
a tűzifa elosztásról kérdezte a testületet dr. Pa-
taky Pál tanácsnok. A polgármester elmondta, 
hogy idén az erdészet a Szentkúton végzett 
munkából származó faanyagból tűzifát aján-
lott fel a város rászorulóinak, amihez társult 
még az állami juttatásként kapott fa. Többsé-
gében két köbmétert tudtak adni a rászorulók-
nak, de ahol több gyermek van, oda több fát 
vittek karácsony előtt. A szállítás költségeit 
idén is az önkormányzat állta, ami egymillió 
forint közeli összegbe került. Emlékeztetett: 
a Műcsarnokban januárban nyílik a Török Ri-
chárd-kiállítás, ennek a szervezése zajlott dec-
emberben. Az értékes gyűjteményről komoly 
tájékoztató füzetet állítanak össze, aminek a 
nyomdai költségeit az önkormányzatnak állja.

A város 2018. évi munkaterve
A képviselők kötelező feladatként megvi-

tatták az esztendő fő célkitűzéseit hónapokra, 
ciklusokra lebontva.

Döntöttek a hivatal felsőfokú
végzettségű köztisztviselőit megillető 

– szociális, jóléti és egészségügyi – 
juttatásokról

A közalkalmazotti bértábla 10 éve nem 
emelkedik, a juttatásokat pótlékokkal egészí-
tik ki. A felsőfokú köztisztviselőknek 2018-ra, 
január 1-től december 31-ig az alapilletmény 
30%-ának megfelelő illetmény-kiegészítést 

szavaztak meg. Pluszban az osztályvezetők-
nek az alapilletmény utáni 10%-os pótlékot 
állapítottak meg. A számok tükrében az önkor-
mányzat jövő évi működési költségvetésébe 
belefér az illetmény eltérítés.

A temető üzemeltetőjének
beszámolója

A testületi ülésen megjelent Sárközi László, 
a Sárközi Temetkezési Bt. ügyvezetője, akinek 
tájékoztatójából kiderült, hogy 2017-ben 57 
temetés volt a városban. A temetői költségek 
közül a vizet, a villanyt és a hulladékszállítást 
az önkormányzat fi zeti, ez utóbbi 500–600 
ezer forint közötti összeg, együttesen pedig 
egymillió három-négyszázezer forintba kerül. 
Urnasírok is vannak a vasvári temetőben, nem 
csupán urnafal. Az önkormányzat felvett egy 
sírgondnokot, aki szabályozza, felügyeli a te-
mető rendét. Sárközi László elmondta, hogy 
márciustól változott a sírhely díja. Az utóbbi 
időben pontosították, kiket is temettek az ol-
vashatatlanná vált sírba.

Pataky Pál felvetette: úgy tudja digitali-
zálva lettek a régi könyvek, amikben számos 
anomália szerepelt. A válaszból kiderült, hogy 
netes felületen mindhárom temetőről rendel-
kezésükre állnak légi fotók, amiken feltüntet-
ték az összes sír helyét. A sírok lejárati ideje 
komoly és hosszú munkát igényel az előírá-
soknak megfelelően. Minden sírról készítettek 
fényképet. Való igaz, 1986-tól tekinthetőek át 
teljességében a sírhelyek.

Költségvetési koncepció
A koncepció készítésének célja, hogy az 

önkormányzat a 2018-as gazdálkodásban 
várható fő irányvonalat kijelölje a következő 
hetekben lezajló tételes tervezés előtt. A pol-
gármester ismertette: évente 700 millió fo-
rintba kerül a város működése. Arra kérte az 
intézmény vezetőit, hogy előre jelezzék: mi-

lyen karbantartási munkálatok szükségesek. A 
bölcsőde kialakításához a tervezetthez képest 
pluszban 30 millió forintot kell mellérakni, 
ugyanígy 20 milliót a csapadékvízhez. A kal-
kuláltakhoz képest 10 millió pluszba kerül a 
temető korszerűsítése. Dr. Pataky Pál örömét 
fejezte ki amiatt, hogy „nullszaladós” költség-
vetést tervez az önkormányzat.

Hulladékgazdálkodás
Közszolgáltatási szerződés született az 

STKH Sopron és Térsége Környezetvédelmi 
és Hulladékgazdálkodási Nonprofi t Kft-vel. 
A szolgáltatásban változtatást nem érzékel 
majd a lakosság. A polgármester tapasztalata 
szerint a hulladékszigeteken nem lehet rendet 
tartani, mivel sokan a tárolók mellé pakolják 
a szemetet.

A temetőkápolna felújításához kapcsolódó 
közbeszerzési eljárás

A „Nagyboldogasszony Római Katolikus 
Temetőkápolna felújítása” építési beruházás 
kivitelezőjének kiválasztására indított közbe-
szerzési eljárás lezárása miatt tárgyalták ezt a 
pontot. Kiderült: 42 millió 400 ezer forintból 
valósul meg a teljes felújítás. A renoválás fel-
tétlenül szükséges, ezért is szavazták meg az 
előterjesztést a képviselők.

Belső ellenőrzési terv
Az ellenőrzési terv az önkormányzat szá-

mára kötelező feladat, ami a kockázatelemzés 
eredményeinek fi gyelembe vételével készül.

Működési célú, visszatérítendő támogatás 
nyújtásához

Vasvár Város Sportegyesület írásbeli kérel-
met nyújtott be működési célú visszatérítendő 
támogatás nyújtására 1,2 millió forint összeg-
ben. A támogatásra átmeneti likviditási gon-
dok kezelésére van szükség.

A Nagy Gáspár Kulturális Központ programjai, hírei
• Január 12. 17 óra – 75 éve történt: 

Megemlékezés a Doni áldozatokra. Emléke-
zik: Pintér György, a körmendi Dr. Batthyány 
Strattmann László Múzeum munkatársa, szer-
vező: Vasvári Játékszín.

• Január 22. Magyar Kultúra Napja
• Január 26. Táncház
• Február 10. III. Vasi Őrtüzek
• Március 24. IV. Vasi Húsvéti Bárány 

Fesztivál

Felnőtt színház
• Január 20. 19 óra – Ma’mint’Ti Szín-

játszó Csoport: „Mert minden, minden 
csak komédia…” – zenés-táncos est. Jegyek: 
2500 Ft, nyugdíjas: 2000 Ft.

• Március 10. 19 óra – Zenthe Ferenc 
Színház – Heltai Jenő: A Tündérlaki lányok

– vígjáték 2 részben. Jegyek: 3500 Ft, nyug-
díjas: 3000 Ft.

Gyermekszínház
• Január 18. 10 óra és 14.30 – Mesebolt 

Bábszínház – Szombathely: Minden egér 
szereti a sajtot. Belépőjegy: 1000 Ft.

• Február 22. 10 óra és 14.30 – Nektár 
Színház: Jégkirálynő. Belépőjegy: 1000 Ft.

Mozgómozi
• Január 12. 14.00 Jumanji – Vár a 

dzsungel – 3D amerikai vígjáték, korhatár: 12
• 16.00 Tad, az utolsó felfedező – spanyol 

családi animációs, korhatár: 6
• 18.00 Star Wars: Az utolsó Jedik – 3D 

amerikai sci-fi , korhatár: 12
• 20.30 Nincs kiszállás – amerikai thriller 

(’104) korhatár: 16

Kiállítás
• Január közepéig megtekinthető a „Viszák 

Vasban” című kiállítás a Castrum Galérián.
• Január 20-án 17.30kor nyílik meg Kof-

Kiss Sándor kiállítása.

Muzsikás Vazsi Molban
A Muzsikás Vazsi Molban rajzpályázatra öt 

iskolából érkeztek művek.
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